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ACTA DE LA REUNIÓ DEL CONSELL MUNICIPAL DE LA DONA 
Dia 22 d’octubre de 2019 

 
 
Assisteixen a la reunió: La Sra. Cristina Cruz Mas, regidora de la Dona i 
presidenta del Consell; la Sra. Conxita Almarcha Villena, del GAM Lilium; Sra. 
Khadija El Bachiri i la Sra. Nadia El Inlahi, de l’ass. Al Noor; la Sra. Soledad 
González Acuña, del Nord de la Dona; la Sra. Elena Martinez Casahuga i la 
Sra.  Imma Serra Martinez de l’associació L’Olivera; la Sra. Mariona 
Descarrega Alsina i la Sra. Dolors Muñoz Alvarez, de l’entitat Creu Roja 
Manresa; la Sra. Kati Lorca Martinez, de la Unió de Jubilats i Pensionistes 
UGT; la Sra. Alba Baltiérrez Alier, d’Esquerra Republicana de Catalunya; la 
Sra. M. Assumpció Lleonart Sol, representant del Col·legi d’Advocats; la Sra. 
Montserrat Mestres Angla, com a cap del Servei d’Acció i Cohesió Social de 
l’Ajuntament de Manresa, i a títol personal la Sra. Sandra Pujol Solernou, la 
Sra. Maria Josefa Gil Barba; la Sra. Montse Margarit Castells; la Sra. Clotilde 
Morales Coca; la Sra. Montserrat Roldán Rodríguez; la Sra. Veronica Soto Villa 
i la Sra. Aurora Perez la Rosa. 
 
També hi assisteixen la Sra. Laura Castany Figuera, com a secretària del 
Consell.  
 
S’excusen: la Sra. Núria Grané Garcia, del Col·legi de Metges, i a títol personal,  
la Sra. Maria Cunill Gil; la Sra. Diana Pinzón Sanabria i la Sra. Mercè Moltó -----
------. 
  
S’inicia la reunió a les 7 de la tarda a la sala de reunions del Centre Cultural del 
Casino. 
 
 
ORDRE DEL DIA 
 

1. Renovació de les membres del Consell Municipal d e la Dona. 
S’informa que s’ha de renovar les membres del Consell, ja que hi ha hagut 
canvi de legislatura i per tant, ha de passar pel Ple municipal, la nova 
composició de tots els consells municipals. És per això que totes les persones 
que vulguin ser membres del Consell han de presentar una sol·licitud informant 
dels seu interès.  
Es recullen les instàncies de les membres que han assistit a la reunió d’avui.  
 

2. Constitució de comissions de treball. 
Queden constituïdes les següents comissions de treball amb les següents 
membres:  
 

- COMISSIÓ 8 DE MARÇ:  
o Veronica Soto Villa 
o Sandra Pujol Solernou 
o Maria Josefa Gil Barba 
o Alba Baltiérrez Alier 
o Assumpció Lleonart Sol 
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o Khadija El Bachiri 
o Nadia El Inlahi 
o Aurora Perez la Rosa 

 
- COMISSIÓ 28 DE MAIG:  

o Diana Pinzón Sanabria 
o Elena Martinez Casahuga 
o Imma Serra Martinez 
o Clotilde Morales Coca 

 
- COMISSIÓ 25 DE NOVEMBRE:  

o Sandra Pujol Solernou 
o Maria Josefa Gil Barba 
o Assumpció Lleonart Sol 
o Montserrat Roldán Rodríguez 
o Aurora Perez la Rosa 
o Mariona Descarrega Alsina 

 
La Sra. Conxita Almarcha Villena informa que per motius personals enguany no 
pot estar present a la comissió del 25 de novembre.  
 

- COMISSIÓ DE FEMINISMES:  
S’acorda fer una formació sobre feminismes per al consell de la dona, 
per tenir una base comuna sobre el tema.  
 
 

Es nomena la Sra. Assumpció Lleonart Sol com a representant del Consell de 
la Dona al Consell Nacional de la Dona.   
 
3. Autorització per formar part del grup de WhatsAp p del Consell. 
Es crearà un grup de Whatsapp per informar des de l’Ajuntament de temes 
relacionats amb el Consell. Qui vulgui que la donem d’alta al grup ha d’omplir 
una autorització que tenim al SIAD.  
 
Per altra banda, hi ha un grup de Whatsapp de les membres del Consell que 
s’autogestiona per parlar d’iniciatives, temes d’actualitat, aspectes que 
preocupen a les membres del consell...  
 
4.Informació campanya del 25 de novembre. 
 
S’expliquen els actes programats pel 25 de novembre.  
La comissió del 25 de novembre ja té l’acte del consell organitzat, serà a la 
plana de l’Om el mateix 25 de novembre i consistirà en posar les sabates 
vermelles a la plaça durant tot el dia, i a les 7 de la tarda es faran algunes 
actuacions artístiques. Enguany es proposa en lloc de posar totes les 
espelmes, canviar el format de l’acte i només posar 3 espelmes més grans que 
simbolitzin les dones víctimes, les dones supervivents i les que estan vivint i 
patint la violència masclista.  
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S’obre un torn de paraules en què diverses dones del consell expressen que 
els hi sap greu perdre la tradició anual de fer l’encesa d’espelmes, que era un 
acte que la ciutadania ja reconeixia com a acte en contra la violència masclista i 
que s’ha fet durant molts anys. També s’opina que l’acte del consell s’hauria de 
fer en dissabte, que és quan hi ha més moviment de gent al carrer. Per altra 
banda, també són conscients que cada vegada són menys i tenen més 
dificultats per fer tasques que requereixen esforç físic.  
Es proposa almenys fer el símbol de la dona amb espelmes o posar torxes o 
pebeters enlloc de 3 espelmes o ciris.  
També es demana que s’editin cartells de la campanya i penjar-los a botigues, 
serveis, cartelleres... 
 
La Sra. Khadija El Bachiri expressa la seva preocupació per la situació de 
vulnerabilitat que viuen moltes noies joves que surten de centres d’acollida de 
menors o dones més grans, que per la seva situació precària, han d’accedir i 
suportar abusos i agressions sexuals per poder tenir dret a un habitatge. Des 
de l’associació Al Noor volen en aquesta campanya fer denúncia d’aquesta 
situació i organitzar algun acte per tal de donar-ho a conèixer a la ciutadania, ja 
que d’aquest tema no se’n parla o no es coneix.  
 
Es reflexiona sobre el tema i es posa sobre la taula que les dones en situació 
de pobresa s’exposen a situacions de més vulnerabilitat. També es fa palès 
que en l’espai públic, la dona en general viu amb por, sobretot aquelles que 
s’han de desplaçar o treballar de nit.  
 
5. Nomenar representant del Consell al Protocol d’a ctuació contra la 
Violència masclista en l’àmbit de la parella a Manr esa i el Bages. 
 
La Sra. Clotilde Morales Coca s’ofereix com a representant i s’aprova. Assistirà 
a les reunions del plenari del Protocol en nom del Consell.  
 
6. Altres informacions. 
 
S’informa que properament s’obrirà un nou període per presentar projectes per 
subvencionar des de Dona i LGTBI.  
 
S’informa que no s’ha enviat i que per tant no s’ha aprovat l’acta del Consell 
anterior. S’acorda que s’enviarà en la propera convocatòria del Consell.  
 
I sense res més a tractar, es dóna per finalitzada la sessió. 


